
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr VIII /2011 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  27 kwietnia  2011 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Z-ca Wójta Gminy Zwierzyn 
3. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
4. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 
5. Krzysztof Kęcik – Inspektor ds. wojskowych, obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w 

UG 
6. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 

1) Otwarcie VIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2)   Przedstawienie porządku obrad. 
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym. 
6) Informacja komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej  dotycząca 

oceny stanu dróg na terenie gminy Zwierzyn. 
7) Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Zwierzyn.  
8) Sprawozdanie Wójta z realizacji Programu Współpracy gminy Zwierzyn z organizacjami 

pozarządowymi za 2010 rok. 
9) Interpelacje i zapytania radnych. 
10) Interpelacje i zapytania sołtysów. 
11) Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonej w miejscowości Zwierzyn oznaczonej numerem ewidencyjnym 823/1   
o powierzchni 2,00 ha, 

b) nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
c)   przyjęcia projektu herbu i flagi Gminy Zwierzyn. 

12) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  
13) Wolne wnioski i informacje. 
14)Zamknięcie VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
1. Otwarcie VIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1004 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad obecnych 
jest 14  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu. Następnie powitała radnych oraz 
zaproszonych gości. O godz. 1005 na salę obrad przybyła Radna Urszula Kruszyna.  
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2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad VIII 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 
odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Eugeniusz Krzyżanowski Wójt gminy Zwierzyn oddał głos w sprawie zmiany porządku obrad 
Sekretarzowi Gminy. 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zgłosił wniosek o poszerzenie porządku obrad o:  

1) Sprawozdanie Wójta z realizacji Programu Współpracy gminy Zwierzyn z organizacjami 
pozarządowymi za 2010 rok,  

2) projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu herbu i flagi Gminy Zwierzyn. 
 

 
Stefania Sierocińska poddała wniosek sekretarza gminy odnoście rozszerzenia porządku obrad        
o sprawozdanie Wójta z realizacji Programu Współpracy gminy Zwierzyn z organizacjami 
pozarządowymi za 2010 rok jako punkt 8 zmieniając numerację kolejnych punktów, oraz 
dodanie do punktu 11 podpunkt: c projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu herbu i flagi 
Gminy Zwierzyn. 
Za przyjęciem poszerzonego porządku obrad radni głosowali jednogłośnie (15 radnych „za”) 
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
         Radny Tomasz Pajtel zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokółu z poprzedniej sesji 
Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było.              
Za przyjęciem wniosku radnego Tomasza Pajtel głosowało 15 radnych. 
 
4. Sprawozdanie wójta gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
            Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Mirosław Gniewczyński zapytał na jakim etapie jest sprawa sprzedaży mieszkania 
Państwa Jagódka. 
Eugeniusz Krzyżanowski Wójt Gminy poinformował, że Państwo Elżbieta i Józef Jagódkowie 
skierowali pismo do Nadzoru Budowlanego. W Urzędzie Gminy została przeprowadzona 
kontrola przez Państwowego Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Drezdenku. 
Obecnie czekamy na pismo z Nadzoru Budowlanego dlatego nie można sfinalizować sprawy 
sprzedaży mieszkania.  
Radny Mirosław Gniewczyński zadał pytanie czy jest szansa odzyskania pieniędzy włożonych w 
ochronę przeciwpowodziową.  
Udzielając odpowiedzi Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski poinformował, że na dzień 
dzisiejszy nie ma możliwości odzyskania poniesionych kosztów.  
 
5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  
      w okresie międzysesyjnym. 
 
            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 
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6. Informacja komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej  dotycząca 
oceny stanu dróg na terenie gminy Zwierzyn. 
 
Ocenę stanu dróg na terenie gminy Zwierzyn przedstawił Jacek Warchał przewodniczący komisji 
bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej RG odczytany został protokół nr 
4/2011 z dokonanego przeglądu stanu dróg gminnych w załączeniu do protokołu.  
            
 
7. Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Zwierzyn. 
    
           Krzysztof Kęcik Inspektor ds. wojskowych, obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego 
w Urzędzie Gminy w Zwierzynie przedstawił informację na temat ochrony przeciwpożarowej na 
terenie gminy Zwierzyn (informacje w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Jacek Warchał zapytał o możliwość zakupu samochodu strażackiego dla OSP Zwierzyn 
ze środków wojewódzkich. Na dzień dzisiejszy brak konkretów a środki na powiat zostały 
rozdysponowane.  
 
Krzysztof Kęcik Inspektor w UG Zwierzyn odpowiadając na pytanie poinformował, że istnieje 
możliwość zakupu samochodu strażackiego przy współudziale środków z Zarządu Głównego 
OSP poprzez Zarząd Wojewódzki. W 2009 roku złożono wniosek na dofinansowanie zakupu 
nowego samochodu przy udziale funduszy unijnych. Wartość samochodu ok. 500 tys. zł. Udział 
gminy ok. 100 tys. zł. Zakupu niezrealizowano, ponieważ uruchomiono program zakupu 
samochodu pożarniczego lekkiego, a OSP Zwierzyn będąc w systemie KSRG potrzebuje 
samochodu średniego bądź ciężkiego. Taki program miał ruszyć w roku 2010, również nie 
doczekał się realizacji.  
 
Eugeniusz Krzyżanowski Wójt Gminy Zwierzyn uzupełniając wypowiedź  poinformował, że 
planuje się zakup samochodów ze środków unijnych będących w dyspozycji Marszałka 
Województwa Lubuskiego. Czekamy na termin uruchomienia składania wniosków.  
 
 
 8. Sprawozdanie Wójta z realizacji Programu Współpracy gminy Zwierzyn                              
z organizacjami pozarządowymi za 2010 rok. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn               
z realizacji Programu Współpracy gminy Zwierzyn z organizacjami pozarządowymi za 2010 rok. 
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
 
 9. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Tomasz Pajtel zadał pytanie: 

- czy został wykonany przegląd hydrantów. Z uwagi na fakt iż w ostatnim czasie dwa 
hydranty koło kościoła w Górkach Noteckich były nieczynne z powodu korozji, hydranty 
zostały wymienione bardzo szybko ale mając na uwadze bezpieczeństwo 
przeciwpożarowe należałoby przeprowadzić przegląd pozostałych hydrantów.  
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Radny Mirosław Gniewczyński zadał pytania: 
- ile kosztuje członkostwo w Lubuskim Forum Przewodniczących samorządu 

terytorialnego, 
Przewodnicząca Rady Gminy Stefania Sierocińska udzielając odpowiedzi poinformowała iż 
według informacji przedstawionych na ostatnim spotkaniu szkolenia są płatne po 
wystawieniu faktury. 

       - czy będzie Pani finansowała szkolenia z „własnej kieszeni” czy z budżetu gminy. 
Odpowiadając na pytanie Stefania Sierocińska poinformowała iż będzie to finansowane tak jak 
było to do tej pory czyli z budżetu gminy.  

- zwrócił uwagę na fakt iż jako Przewodniczący Rady Gminy w poprzedniej kadencji,                    
w ostatnim roku kadencji w związku z tym że po raz szósty nie została jego dieta 
obniżona a która wynosiła 91 % max. diety przysługującej radnym samorządu, pokrywał                     
z własnych środków koszty dojazdu do Zielonej Góry na spotkania zarządu i na 
szkolenia.  

- stwierdził iż do tej pory nie podjęto jeszcze uchwały w sprawie ustalenia diet radnych,            
a dieta Pani przewodniczącej RG wynosi praktycznie 100 % max. diety, gdzie wysokość diet 
przysługujących radnemu nie może przekroczyć w ciągu miesiąca łącznie półtora krotności 
kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu 
wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw poinformował 
że w tej chwili ta kwota wynosi 1 324,85 zł 

- wnioskował o podniesienie diety za udział w sesjach sołtysom w tym roku na kwotę 150 
zł a w przyszłym roku może i więcej. Uzasadniał to brakiem podwyżek przez ostatnie 
osiem lat.  

 
 
Radny Sebastian Hanys wnioskował ponownie o zgłoszenie wniosku do ZDP o remont drogi 
powiatowej Górecko-Zwierzyn. Droga nadal nie została wyremontowana po zimie. Zgłosił 
zapytanie co będzie z dalszą naprawą wału przeciwpowodziowego gdyż poziom wód się obniżył, 
stan zagrożenia powodziowego minął, jednak wał przeciwpowodziowy nadal jest niszczony 
przez bobry. Mieszkańcy donoszą o nowych dziurach, które należałoby co jakiś czas łatać. 
 
Radna Leokadia Leśniewska wnioskowała o naprawę schodów wejściowych do Ośrodka 
Zdrowia w Zwierzynie. Zły stan schodów stwarza zagrożenie bezpieczeństwa ludzi.  
 
 
10. Interpelacje i wnioski sołtysów. 
 
Bożena Sawoch sołtys Górek Noteckich: 

- prosiła o rozstrzygnięcie kwestii sprzątania sali wiejskiej w Górkach Noteckich po 
wszelkiego rodzaju imprezach, (z uwagi na fakt że jest za to odpowiedzialna Pani której 
powierzono ten obowiązek a z którego się nie wywiązuje, poinformowała iż 
przeprowadziła rozmowę z osobą która ma firmę sprzątającą na terenie Górek Noteckich         
i jest w stanie podjąć się sprzątnięcia kompleksowego całej sali za kwotę 400 zł 
jednorazowo).  

 
Mirosław Wąsik sołtys Gościmca wnioskował o dokończenie remontu dróg.  
 
Tadeusz Soszyński sołtys Sarbiewa wnioskował o: 

- naprawę drogi na odcinku od Państwa Hajduk do ulicy Wiejskiej w Zwierzynie, 
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- naprawę drogi do Państwa Kowalik oraz drogi na odcinku od Pana Adama Szmid do 
Mariana Spilkowskiego w niektórych miejscach są duże dziury i należałoby podnieść 
część drogi (wniosek złożony wyłącznie na piśmie).  

 
 
11. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 

a) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonej w miejscowości Zwierzyn oznaczonej numerem ewidencyjnym 823/1              
o powierzchni 2,00 ha, 

 
Eugeniusz Krzyżanowski Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do projektu uchwały. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał opinię 
do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego 
nieruchomości położonej w miejscowości Zwierzyn oznaczonej numerem ewidencyjnym 823/1 o 
powierzchni 2,00 ha (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonej w miejscowości 
Zwierzyn oznaczonej numerem ewidencyjnym 823/1 o powierzchni 2,00 ha, pod głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (Uchwała 
Nr VIII/36/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

b) w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG odczytała wezwanie do usunięcia naruszenia prawa 
(data pisma 29.03.2011r.) skierowane do Rady Gminy Zwierzyn przez Pana Tadeusza Górskiego 
zamieszkałego w Oławie, który na terenie Gminy Zwierzyn posiada grunty rolne objęte Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 
Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy stwierdził że zgodnie z tym co było wskazywane na 
wstępie studium jako akt kierownictwa wewnętrznego nie jest wiążący dla innych podmiotów 
poza organami gminy. Tak więc zapisy studium nie powinny mieć żadnego znaczenia dla 
zamiaru zbycia przez ANR przedmiotowej nieruchomości, co umożliwia p. Górskiemu jeśli jego 
dzierżawa faktycznie trwa dłużej niż 3 lata skorzystanie z prawa pierwszeństwa. Stwierdził, iż 
określenie tej wartości nie należy do Rady Gminy Zwierzyn. Zapisy studium mające charakter 
nienormatywny nie mogą mieć wpływu na zamiar sprzedaży nieruchomości przez ANR. Jest to 
kwestia, którą winien rozstrzygnąć tylko właściciel nieruchomości. Panu Górskiemu przysługuje 
jedynie prawo skorzystania z pierwszeństwa przy sprzedaży tej nieruchomości przez ANR a nie 
wywieranie jakiegokolwiek wpływu na określenie wartości tej nieruchomości. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 radnych (Uchwała Nr VIII/37/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

c) przyjęcia projektu herbu i flagi Gminy Zwierzyn, 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG oddała głos przewodniczącemu komisji doraźnej Panu 
Mirosławowi Gniewczyńskiemu.  
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący komisji doraźnej wniósł o wprowadzenie poprawki     
w § 3 na „zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Gminy Zwierzyn”.  
Poinformował że w dniu 26 kwietnia 2011 r. odbyło się spotkanie w którym uczestniczył Wójt 
Gminy Eugeniusz Krzyżanowski, przewodnicząca RG Pani Stefania Sierocińska, dr Grzegorz 
Brzustowicz którego osiągnięcia były przedstawiane na ostatniej sesji RG i jego osoba. 
Następnie przedstawił i omówił poszczególne projekty herbów i flag.   
 
 Ogłoszono 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie propozycje 
wyboru herbu poprzez głosowanie na każdy projekt herbu. „Przeciw” – 11 radnych, „wstrzymało 
się od głosu” – 3 radnych, jeden głos „za” – Radny Tomasz Pajtel.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił  projekt herbu numer 4  pod głosowanie. 
  
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie projekt herbu nr 4. „za” 
projektem głosowało 12 radnych, „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, „przeciw” 1 radny 
Tomasz Pajtel.  
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie wybór flagi spośród 5 
propozycji.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił wniosek o odrzucenie 3 pierwszych projektów flagi          
a pozostawienie pod głosowanie 2 ostatnich flag.  
 
Przyjmując wniosek Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie projekt 
flagi numer 4. „Przeciw” głosowało 8 radnych, „za” głosowało 5 radnych, „wstrzymało się” 2 
radnych Tomasz Pajtel i Jacek Podsiadło. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie projekt flagi numer 5. „Za” 
projektem głosowało 8 radnych, „przeciw” 4 radnych, „wstrzymało się” 3 radnych Jacek 
Podsiadło, Tomasz Pajtel, Renata Wąsik.        
 
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił wniosek o dopisanie do projektu uchwały § 4 o brzmieniu 
„traci moc Uchwała Nr XXI/109/2008 Rady Gminy Zwierzyn z dnia 28 sierpnia 2008 r. w 
sprawie przyjęcia projektu flagi Gminy  Zwierzyn”. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu 
herbu i flagi Gminy. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, „wstrzymał się” od głosu 
1 radny Tomasz Pajtel (Uchwała Nr VIII/38/2011 w załączeniu do protokółu).  
 
  
 
 
12.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
 
Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski udzielił odpowiedzi: 
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o w sprawie hydrantów, stwierdził iż stan hydrantów jest dobry. Firma Sanitex w ubiegłym 
roku w ramach dobrej współpracy wymieniła główną zasuwę koło poczty w Górkach 
Noteckich. Wszelkie awarię związane z hydrantami są usuwane na bieżąco przez PGK w 
Starym Kurowie,  

o Odpowiedź na interpelację zgłoszoną przez Pana Mirosława Gniewczyńskiego zostanie 
udzielona na piśmie, 

o temat naprawy drogi powiatowej Zwierzyn – Górecko zostanie poruszony przez 
przewodniczącą RG jak i Sekretarza Gminy na sesji powiatu strzelecko-drezdeneckiego, 

o Stan wałów przeciwpowodziowych ich jest bardzo zły, w najbliższym czasie ma być 
rozstrzygnięty przetarg przez LZMiUW w sprawie usuwania skutków powodzi na wałach 
przeciwpowodziowych (m.in. zostanie podwyższona droga wzdłuż wału), 

o sprawa remontu schodów w Ośrodku Zdrowia w Zwierzynie  zostanie przekazana 
pracownikowi UG, 

o na salę w Górkach Noteckich można wynająć firmę do posprzątania a docelowo można 
wykorzystać skazańców, 

o Naprawione drogi w Dolinie Noteci zostaną  zagęszczone przez wał drogowy. 
 

 
13. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG: 
 prosiła przewodniczących poszczególnych komisji o ustalenie terminów posiedzeń w 

miesiącu maju, 
 przypomniała iż oświadczenia majątkowe składamy do 29 kwietnia (piątek) 2011 

roku w 2 egzemplarzach plus 2 zeznania podatkowe za 2010 r.   
 

 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG odczytał protokół nr 4/2011 z dnia 19 
kwietnia z przeprowadzonej kontroli w zakresie dotacji z budżetu Gminy Zwierzyn na kluby 
sportowe.  
 
Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG odczytał 
protokół nr 3/2011 z dnia 13 kwietnia 2011 roku w sprawie realizacji dopłat obszarowych dla 
rolników, analiza stanu melioracji na terenie gminy, sytuacja rolnictwa na terenie gminy 
Zwierzyn.  
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca nadzorczego RG poinformowała iż do Rady Gminy 
Zwierzyn wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania z Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, dotyczące uchwały Rady Gminy Zwierzyn Nr VII/31/2011 z dnia 30.03.2011 r.  
 
 
14. Zamknięcie VIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1300  zamknęła obrady VIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
        Protokółowała:                                                          P r ze w o d n i c z y ł        
Inspektor ds. rolnictwa     Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
 
   Ewa Jeger                                                      Stefania Sierocińska 


